
 
 
 
 

 
Aan: College van B&W van de gemeente Katwijk 
Van: D66 Katwijk 
Betreft: Vragen ex. Artikel 41 RvO “Zorgelijke cijfers ondermijnende jeugdcriminaliteit; 
oplossingen om mogelijk effectiever deze problematiek te bestrijden”  
 
Katwijk, 3 juli 2022 
 
Geacht college, 
 
De fractie van D66 Katwijk heeft met ontsteltenis kennisgenomen van de 
onderzoeksresultaten van Zicht op Ondermijning omtrent (ondermijnende) 
jeugdcriminaliteit, waaruit blijkt dat 810 jongeren tussen de 8 en 23 jaar een grote kans 
hebben om in de drugscriminaliteit te belanden. Het gaat hierbij om 6,2% van alle jongeren 
in onze gemeente. Dit percentage is hoger dan het gemiddelde in Nederland. D66 vindt dat 
uitermate zorgwekkend.  
 
Het feit dat een gedeelte van de jeugd zich al met één been in de bovenwereld en één been 
in de onderwereld bevindt, vraagt om een preventievere aanpak. D66 vindt dat we in deze 
bestuursperiode meer moeten gaan experimenteren met pilots die in andere steden tot 
successen hebben geleid. U schrijft tevens in uw coalitieakkoord al het e.e.a. over ‘grote 
stedenproblematiek’, wat naar onze mening dan ook uitdaagt om over onze gemeentelijke 
grenzen te kijken naar oplossingen.  
 
D66 Katwijk kan zich voorstellen dat wanneer vroegtijdige schoolverlaters laagdrempelig al 
(vrij ver) in de onderwereld belanden of daar zelfs al beland zijn, dit verband houdt met 
verdergaande jeugdcriminaliteit en grotere vergrijpen naarmate de situatie voor deze jeugd 
niet veranderd. Ook hier dienen we in onze gemeente actiever mee aan de slag te gaan. 
 
Kortom: D66 wil middels deze brief aandacht vragen voor de teleurstellende 
onderzoeksresultaten en het belang van een intensievere aanpak tegen ondermijnende 
jeugdcriminaliteit met pilot-voorstellen.  
 
Naar aanleiding van deze zorgelijke ontwikkelingen stelt D66 Katwijk de volgende vragen aan 
het college:  

1. Heeft het college kennisgenomen van de recente onderzoeksresultaten van Zicht op 
Ondermijning?  

a. Wat is het standpunt van het college ten aanzien van deze zorgelijke 
onderzoeksresultaten?  

2. Is het college het met D66 eens dat er een preventievere en effectievere aanpak 
ontwikkeld moet worden om te voorkomen dat jeugdcriminaliteit in Katwijk 
toeneemt? 



a. Zo ja, is het college bereid om de pilot ‘Dealbreakers1’ van het ministerie van 
Justitie en Veiligheid te adopteren?.  

i. Als u daartoe bereid bent, wil u ons als raad over de ontwikkelingen 
met betrekking tot deze pilot bijpraten?  

b. Zo nee, wat zijn de beweegredenen van het college om bovenstaande pilot 
niet te adopteren om preventiever (en mogelijk) effectiever op te treden 
tegen ondermijnende jeugdcriminaliteit? 

3. Via het dashboard Zicht op Ondermijning krijgt elke gemeente in Nederland extra 
inzichten in lokale patronen en fenomenen van ondermijnende jeugdcriminaliteit. Op 
welke wijze maakt de gemeente gebruik van de cijfers die voortvloeien uit dit 
dashboard?  
 

De coronacrisis heeft op tal van flanken veranderingen toegebracht aan de manier van leven 
en werken, zo ook onder jongeren. D66 Katwijk is van mening dat de aanpak via de 
Veiligheidsagenda dan ook (gedeeltelijk) achterhaald kan zijn. Het college is voornemens de 
Veiligheidsagenda nog te vernieuwen. Immers loopt deze dit jaar af.  

4. Is het college het met D66 eens dat de coronacrisis mogelijk veranderingen in het 
gedragspatroon van jongeren heeft teweeggebracht, waardoor de Veiligheidsagenda 
minder aansluit om hierop te acteren?  

5. Wanneer ontvangt de raad de vernieuwde versie van de Veiligheidsagenda, die dit 
jaar afloopt?  

6. Aansluitend op de Veiligheidsagenda is D66 benieuwd of de gemeente en politie 
werken met een netwerkanalyse2 op de jeugdcriminaliteit. Is dit het geval? Zo ja, op 
welke wijze maakt de gemeente en politie hier concreet gebruik van? 

 
Zoals we eerder in deze brief al schetsten, bestaat er ook een factor waarbij bijvoorbeeld 
voortijdige schoolverlaters al met minstens één been in de onderwereld staan. Deze groep is 
mogelijkerwijs al in contact geweest met Bureau Halt. Dit kan in veel gevallen leiden tot 
meervoudige problemen, waardoor de drempel om zwaardere delicten te plegen groter kan 
worden. In dit verband heeft D66 Katwijk de volgende vraag aan het college.  

7. Is het college bekend met de Wijkrechtspraak3? Zo ja, is het college bereid om zich te 
verdiepen in deze pilot om daarmee de andere geschetste groep jongeren te laten 
voorkomen dat zij verder in de onderwereld belanden? 

 
In het coalitieakkoord staat het volgende beschreven op pagina 26: ‘De gemeente maakt van 
ondermijning een speerpunt en komt met concrete voorstellen om dit te voorkomen en aan 
te pakken’.  

8. Binnen welke termijn worden deze beoogde plannen van het college kenbaar 
gemaakt richting de raad?  

 
D66 Katwijk kijkt met belangstelling naar uw antwoorden.  
 
Met vriendelijke groet,  

 
1 https://www.politie.nl/nieuws/2022/mei/17/06-leiden-jongeren-aangehouden-in-onderzoek-naar-drugshandel.html  
2 https://nos.nl/artikel/2397970-utrecht-wil-jongeren-helpen-de-verlokkingen-van-cocainehandel-te-weerstaan  
3 https://open.overheid.nl/repository/ronl-0df09131-edb6-4028-87c4-c2dbf2825bcf/1/pdf/tk-bijlage-evaluatie-
rotterdamse-regelrechter-en-haagse-wijkrechter.pdf  



 
Ralf Boland 
 
D66 Katwijk  


